
 

 
Verslag commissie Economisch Domein  
Openbare commissievergadering 20 maart 2024 
 
Deelnemers: 
Voorzitter  : Chrétien Jamin 
Griffier :   Jos Pluijmen  
Leden   : Bert Hardij (AB), Ilona Coenjaerds (AB), Stef Ghielen (AB), Mariet  

Dexters (AB), Gertie Silverentand (VSP), Peter Majolein (VSP),  
Corry Fulmer (PGP), Brigitte Stolk (PGP), Bianca Rooding (VVD),  
Theo Rooding (VVD), Kujtessa Taci (VVD), Thomas Brune (CDA)  
en Jos Geelen (CDA) 

College  : wethouder Kevin Rouwette 
Ambtenaren:    Marijke Embregts (beleidsmedewerker Economie Toerisme en  

Recreatie tot 20.10) en Elke Polstra (beleidsmedewerker 
projectleider Fysiek en Economie) 

Afdelingshoofd : --- 
Externen  : Rob Benders (Hoes veur ’t Limburgs) (aanwezig tijdens  

agendapunt 6) en Simone Sauren (programmamanager Yuverta)  
(aanwezig tijdens agendapunt 7). 

 

Nummer Behandeling agendapunt 
1 
 

Opening en mededelingen. 
 
De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom - ook 
de mensen op de publieke tribune - en meldt aanwezigheid conform 
bovenstaand overzicht. Vanwege een technische storing was het niet mogelijk 
om het begin van deze vergadering via de livestream verbinding te volgen of 
geluidsbestand te horen. Vanaf medio agendapunt 6 is de uitzending terug te 
zien en/of geluidsbestanden terug te luisteren.  
 

2 
 

Vaststelling van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag. 
 
Voor het spreekrecht burgers is geen aanmelding ontvangen.  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Door de fracties AB, VSP, PGP, VVD en CDA zijn vragen voor de rondvraag 
ingediend. Het overzicht is in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij 
agendapunt 10.  
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3 
 

Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng). 
 
Zoals aangegeven is er voor het spreekrecht geen aanmelding ontvangen. 
 

4. Vaststellen van het verslag van de vergadering van de commissie Economisch 
Domein de dato 23 november 2023. 
 
Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

5. 
 
 

Actielijst. 
 
De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst. Conform afstemming 
met het presidium zijn eventuele vragen over deze actielijst via de rondvraag 
ingediend. Wethouder K. Rouwette heeft geen aanvullende zaken te melden. 
 

6. Presentatie Hoes veur ’t Limburgs door Rob Benders. 
 
De heer Rob Benders verzorgt de presentatie. 
 
Reactie leden T. Rooding, C. Fulmer, J. Geelen, M. Dexters en B. Hardij. 
 
Beantwoording R. Benders inzake: 
• Niet opgaan vergelijking met spreken Fries. 
• Erkenning het Limburgs als regionale taal. 
• Toegestaan zijn gebruiken dialect binnen onderwijs. 
• Oproep tot meer spreken in het dialect en leren van klankkleuren. 
• Creativiteit in omzetten lesmateriaal. 
• Tonen interesse door spreken taal jongeren. 
• Voordelen spreken meerdere talen. 
• Afdwingen betrokkenheid anderstalige ouders. 
• Gebrek aan tijd/geen prioriteit binnen lesprogramma. 
• Laagdrempelig inzetten creatieve middelen door docenten ter bevordering 

taal. 
• Inzet combinatie spreken meer talen. 
 
De voorzitter bedankt de heer Benders voor zijn inbreng en aanwezigheid. 
 

7. Presentatie stand van zaken biodiversiteit en duurzame samenleving door 
Simone Sauren (programmamanager Yuverta). 
 
Mevrouw Simone Sauren verzorgt de presentatie. 
 
Reactie leden C. Fulmer, T. Brune, J. Geelen, B. Rooding en B. Hardij. 
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Beantwoording mevrouw S. Sauren inzake: 
• Prestaties en gewild zijn tweedejaars MBO studenten.  
• Presentatie Hogeschool Zuid ‘Leefbaarheid in de Stad’. 
• Wijze van bedienen arbeidsmarkt. 
• Nauwe samenwerking met bedrijfsleven en meedenken over wat er nodig is 

in het onderwijs. 
• Meegaan snelheid transities. 
• Behoefte aan groei aantal leerlingen. 
 
De voorzitter bedankt mevrouw Sauren voor haar inbreng en aanwezigheid. 
 
Toelichting wethouder Rouwette inzake:  
• Huisvesting Yuverta in Polfermolen. 
• Uitgesproken commitment Yyverta en gemeente voor 5 jaar. 
• Polfermolen voorkeurslocatie van Yuverta en het college. 
• Uitkomst onderzoek alternatieve locaties zoals Kasteel Oost, Valkenier 

terrein, Par’Course en Adelante. 
• Start onderzoek nieuwe voorkeursvariant Polfermolen huisvesten Yuverta 

en andere partijen. 
• Tijdspaden inzake alternatieve locaties en commitment. 
• Insteek voor zomer duidelijkheid over onderzoek voorkeurslocatie 

Polfermolen en financiële gevolgen. 
• Meenemen suggestie lid T. Brune om te kijken naar Valkenburg-Oost. 
 
Reactie leden T. Brune en C. Fulmer. 
 

8. 
 

Bespreekpunten. 
 

8.a Stand van zaken Visie Vrijetijdseconomie. 
 
Mevrouw Elke Polstra verzorgt een presentatie. De power point is als bijlage 
toegevoegd aan het agendapunt. 
 
Reactie leden B. Stolk, C. Fulmer, J. Geelen en T. Brune. 
 
Beantwoording mevrouw E. Polstra inzake: 
• Proces en ingebouwde tijd voor betrekken stakeholders. 
• Verzoek via presidium tot bespreken conceptversie Visie VTE (beschikbaar 

stellen documenten via iBabs). 
• Gecombineerde themasessie 1e concept Visie VTE en evenementen en 

logies- en accommodatiebeleid op 22 mei 2024. 
• In 2020 vastgestelde Visie VTE bestemming Zuid-Limburg 2030 en 

meenemen hoofduitgangspunten in 1e concept Visie VTE Valkenburg aan 
de Geul. 

• Professionalisering uitvoering regionale Visie VTE 2030. 
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• Uitgevoerde vitaliteitsonderzoek hotels, gesprekken met en adviezen aan 
hoteliers: meenemen resultaten in economische analyse en logies- en 
accommodatiebeleid. 

• Uitgevoerde onderzoek vakantieparken en campings vanuit Visie VTE 
bestemming Zuid-Limburg 2030. 

• Adviserende rol gemeente, mogelijkheid tot inzetten vitaliteitsmanagers en 
meekijken naar andere beleidsvelden (toevoegen nieuwe woningvoorraad). 

• Tijdslijn vaststellen gekoppelde visies zoals logies- en 
accommodatiebeleid. 

 
Aanvullende beantwoording wethouder Rouwette inzake: 
• Importantie zorgvuldig doorlopen traject Visie VTE en benodigde tijd. 
• Vaststelling Visie VTE op 7 oktober 2024. 
• Aansluitende uitvoering gezamenlijk gedragen Visie VTE door vaststelling 

Evenementenbeleid, Kunst- en Cultuurbeleid, Logies- en 
Accommodatiebeleid. 

 
Reactie leden T. Brune en C. Fulmer. 
 

8.b Stand van zaken Ondernemersdesk. 
 
Wethouder K. Rouwette verzorgt een presentatie. De power point is als bijlage 
toegevoegd aan het agendapunt. 
 
Reactie lid B. Hardij. 
 
Beantwoording wethouder K. Rouwette inzake: 
• Taal ondernemer en taal gemeente. 
• Integraliteit via casemanager. 
• Interne functie in plaats van inhuur. 
• Intensiveren contacten binnen ondernemersgroepen Valkenburg-Centrum. 
• Beter bereiken ondernemers in de kernen. 
 
Rond 21.00 uur schorst de voorzitter de vergadering. 
Rond 21.15 uur heropent de voorzitter de vergadering. 
 

9. 
 

Gewestelijke aangelegenheden. 
 
Wethouder K. Rouwette heeft geen zaken te melden. 
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10. 
 

Rondvraag.  
 
Op verzoek van de commissie is het merendeel van de rondvragen schriftelijk 
beantwoord.  
 
Door de fractie AB zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Tentoonstelling Altagsmenschen 
De tentoonstelling “Alltagsmenschen” in het centrum van Valkenburg straalt 
warmte, humor en herkenning uit en wordt door voorbijgangers met een 
glimlach op het gezicht bekekenen kan gezien worden als een groot succes. 
Naar de mening van de fractie Algemeen Belang een mooi, positief ontvangen, 
initiatief dat zeker voor herhaling vatbaar is. Fractie Algemeen Belang verneemt 
graag van het college of zij bereid is om aan een soortgelijk evenement, al dan 
niet jaarlijks, maar zeker frequent, vorm te geven. 
Schriftelijke beantwoording: fijn om te horen dat er enthousiaste reactie 
binnenkomen. Dit evenement is te danken aan de BIZ, die hiervoor gekozen 
hebben. Wij hebben dit initiatief ondersteund met een financiële bijdrage. In 
het nieuwe evenementenbeleid krijgen wij de kans om met elkaar te bepalen 
hoe wij in de toekomst hiermee om willen gaan. 
 
Door de fractie VSP zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Nota Budget Evenementen 2024 
Naar aanleiding van het raadsinformatiebulletin Nota Budget Evenementen 
2024 heeft de VSP de volgende vragen. 
Wij zien dat voor het Auw Wieverbal, Nationaal Congres Evenementen, 
Alltagsmenschen en Evenementen Shimano er meer als 10.000 euro 
beschikbaar wordt gesteld. Hoe verklaart u dit met het maximum bedrag van 
10.000 euro volgens raadsbesluit van 6 juli 2020? 
Tevens zijn wij van mening dat er een afbouwregeling is voor bestaande 
evenementen. Hoe is het dan mogelijk dat o.a. voor Pop en Top en L’Eroica 
wederom subsidie wordt verleend? 
 
Beantwoording wethouder Rouwette:  
• Er is een mandaat van portefeuillehouder voor € 10.000 per afzonderlijk 

evenement waarbij er gehandeld wordt in de lijn van het raadsbesluit.  
 
Reactie leden G. Silverentand en M. Dexters. 
 
Schriftelijke aanvulling: het maximum bedrag is vastgelegd voor besteding 
vanuit de reserve evenementen, niet voor het vaste jaarbudget voor 
evenementen. Dat is immers in de begroting reeds opgenomen en dus 
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mandaat aan college. De afbouwregeling is in afwachting van nieuw beleid niet 
verder doorgezet, die lijn is een aantal jaar geleden al losgelaten. 
 
Viskraam Dr. Erensstraat 
Wij constateren dat sinds enkele weken de viskraam op de Dr. Erensstraat er 
niet meer staat. 
Heeft deze geen vergunning meer gekregen of heeft hij zelf deze standplaats 
opgezegd? 
 
Beantwoording wethouder K. Rouwette: 
• De plek op het Theodoor Dorrenplein was toegewezen als tijdelijke plek 

voor de visverkoper zolang de bouw van Croix de Bourgogne nog niet 
gestart was. Dit traject is nu wel gestart zodat deze plek vervallen is.  De 
vaste plek met voorzieningen is de standplaats op het Walramplein. Er is 
nog een afwezing gemaakt voor plek op Dr. Erensstraat maar hierbij zijn 
ook de belangen van winkeliers en omwonenden met oog op geur – en 
geluidsoverlast een factor waardoor dit niet mogelijk was. De plek op het 
Walramplein is nog steeds mogelijk maar daar heeft de visverkoper geen 
gebruik van gemaakt. 
 

Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Sibbekerkvoetpad (doorgeschoven vanuit commissie FD 19/03/24) 
Er worden via de gemeente foto's en berichten gedeeld op Facebook over de 
instabiliteit van het gangenstelsel onder het Sibbekerkvoetpad. De foto’s laten 
een ingestorte gang zien, een leeggelopen aardpijp, en laten de gemoederen 
hoog oplopen. Er wordt geschreven dat het aanpakken van de problemen een 
complexe situatie is voor de eigenaar van de voormalige ingang. Het gaat veel 
tijd en geld kosten om alles weer veilig te maken.  
Waar speelt de gevaarlijke situatie zich precies af?  
Schriftelijke beantwoording: zoals in het bericht staat vermeld, onder het 
voetpad en directe omgeving ervan. 
 
Moet de eigenaar van de (voormalige) ingang dit allemaal oplossen en 
bekostigen?  
Schriftelijke beantwoording: juridisch gezien, is de eigenaar van de ingang in 
horizontale natrekking aansprakelijk voor onveilige situaties aan de 
bovengrond. 
De Valkenburgse mergelgroeven worden tot het Natura 2000 gebied Geuldal 
gerekend. De groeven liggen verspreid over drie clusters: Voor overwinterende 
Meervleermuizen en Ingekorven vleermuizen geldt vanuit Natura 2000 een 
behoudsdoelstelling. Dit houdt met name in, dat de kwaliteit en omvang van 
het leefgebied van deze soorten niet verder aangetast mag worden. Voor de 
Vale vleermuis geldt vanuit Natura 2000 een uitbreidingsdoelstelling.  
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De Sibbergroeve, en dus ook ingang America behoren tot het Natura 2000 
gebied. De betreffende tunnel kan om die reden niet worden volgestort, omdat 
dit een einde zou maken aan de overwinterende Natura 2000 soorten. 

 
Hoe en wanneer wordt deze gevaarlijke situatie opgelost?  
Schriftelijke beantwoording: als duidelijk is hoe Waterschap (eigenaar) en 
gemeente dit op gaan lossen kan vanaf voorjaar 2025 (20 mei 2025) worden 
begonnen met de eerste fase (consolidatie van het gedeelte onder het 
voetpad). 
 
Waarom is ervoor gekozen om dit nieuws wereldkundig te maken op Facebook 
in plaats van eerst de omwonenden op de hoogte te brengen?  
Facebook moet niet het kanaal worden waar onze inwoners de info vandaan 
moeten halen over onveilige situaties in hun leefomgeving. 
Schriftelijke beantwoording: t.b.v. het informeren van de omwonenden (die 
daar in toenemende mate om hebben gevraagd) om meer informatie is via een 
digitaal platform ingezet van snelheid. De buurtbewoners zullen middels een 
brief, bijgevoegd aan de eerst volgende uitgave van de Mazjerang, verder 
worden geïnformeerd. Daarnaast heeft er eerdere berichtgeving 
plaatsgevonden in september via de Limburger en Heuvelland Vandaag. 
Daarnaast zijn er waarschuwingsborden geplaatst bij de afsluiting met uitleg 
over gevaar. 
In de communicatie via een digitaal platform biedt de mogelijkheid om foto’s 
toe te voegen om de ernst van de situatie te tonen. Buurtbewoners blijven 
namelijk gewoon het pad gebruiken, met alle risico’s van dien. Verder moet 
duidelijk zijn, dat vanwege de ernstig stabiele situatie dit niet 1, 2, 3 is 
opgelost en dat de gemeente dit uiterst serieus neemt. Daarnaast de 
toezegging dat we omwonenden en CIE op de hoogte houden van de 
vervolgstappen. 
 
Actiepunt ED 9 Evenementenbeleid 
Bij actiepunt ED 9 wordt aangegeven dat dit punt kan worden afgevoerd van de 
actielijst. Dit lijkt ons voorbarig. De evaluatie die in 2023 was voorzien, heeft 
nog niet plaatsgevonden. Fijn dat zowel organisatoren als inwoners mee 
kunnen denken over het nieuwe evenementenbeleid maar jammer dat er in de 
Mazjerang een fout is geslopen en de datum voor inwoners niet wordt vermeld. 
Dit is op de Facebook pagina hersteld. We hopen dan ook dat dit bericht onze 
inwoners zal bereiken. ‘Hoe denkt het college onze inwoners alsnog te 
bereiken?’ Ook wordt hier binnenkort een aparte raadssessie voor ingepland. 
Zolang het beleid nog niet is geëvalueerd, uitgewerkt en een plaats heeft 
gekregen in de Visie VTE pleiten wij ervoor dit als apart actiepunt op de agenda 
te houden zodat het niet kan ‘ondersneeuwen’ in de veelomvattende, en nog 
niet gedeelde, (concept) Visie VTE. ‘Is het college bereid dit onderdeel als 
actiepunt te handhaven?’ 
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Schriftelijke beantwoording: uiteraard gaan we uw commissie en raad actief 
betrekken en informeren over de stand van zaken nieuw evenementenbeleid. 
Echter, vastgelegd in de begroting is dat wij dat gaan opstarten vanaf nu. 
Daarmee is dus de actie zoals vastgelegd in de actielijst (evaluatie voorzien 
voor 2023) achterhaald en anders vormgegeven. Om het overzichtelijk te 
houden was het voorstel om alleen losse actiepunten te benoemen bij de 
actielijst en niet de lijst te gebruiken om alle lopende dossiers de stand van 
zaken te vermelden. 
 
Actiepunt ED 12: Evaluatie Kerststad 2023 en brainstorm 2024 
Wanneer kunnen we deze evaluatie en brainstorm verwachten? Op 11 maart is 
er wel een evaluatie van het bestuur van Stichting Kerststad Valkenburg 
geweest voor ondernemers. Dat is fijn en positief, echter wij vragen ons af 
wanneer dit actiepunt in deze commissie wordt behandeld.  
Schriftelijke beantwoording: dit traject loopt ambtelijk, zodra er meer te 
melden is praten wij u graag bij in een volgende commissie. 
 
Actiepunt ED 25 Ondernemersdesk 
In de actielijst staat bij punt ED 25 dat de raad via de commissie ED op 
17/01/24 geïnformeerd wordt over de gemaakte keuzes, het aantal geholpen 
ondernemers, de gestelde vragen en achtergrond. Deze vergadering is niet 
doorgegaan en in de vergadering op 20-03-2024 staat een update over dit 
onderwerp gepland. Wij gaan ervan uit dat de nog openstaande 
evaluatievragen tijdens dit bespreekpunt worden meegenomen, maar voor het 
geval dat dit niet het geval is; ‘is het college bereid onze vragen alsnog te 
beantwoorden?’ 
Schriftelijke beantwoording: stond vandaag op de agenda, alle vragen zijn 
daarmee beantwoord. 
 
Actiepunt ED 8 Kopgroep Toerisme Uitvoering Visie VTE Zuid-Limburg 
Op 4 december ontvingen wij een RIB over de Stand van Zaken uitvoering Visie 
Vrijetijdseconomie Bestemming Zuid-Limburg. Dit betreft de regionale visie 
VTE, niet te verwarren met ‘onze’ Valkenburgse Visie VTE, maar er zijn 
uiteraard raakvlakken en verbindingen. 
In het RIB wordt vermeld dat wethouder Rouwette deel uitmaakt van de 
kopgroep die zich richt op de uitvoering van de Visie. Daarmee is hij onderdeel 
van het regionale uitvoeringsteam. Wij horen graag van de wethouder wat deze 
rol inhoudt.  
Schriftelijke beantwoording: wethouder Rouwette is lid van de BESTUURLIJKE 
kopgroep VTE Zuid-Limburg (samen met Wethouder Salvino van Sittard-Geleen 
en Burgemeester Geurts van Beekdaelen) en daarmee het bestuurlijke 
aanspreekpunt voor het Zuid-Limburgse uitvoeringsteam. 
 
Als een van de vijf uitvoeringspunten wordt benoemd dat in 2030 Zuid-
Limburg een bestemming is waarin ‘de vrijetijdseconomie helpt om natuur en 
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landschap te ontwikkelen’. Dat klinkt veelbelovend, maar ook uitdagend. Kan 
de wethouder uitleggen hoe dit wordt gerealiseerd, temeer omdat economie & 
natuur niet vanzelfsprekend hand in hand gaan. Vaak hoeven natuur en 
landschap ook niet ‘ontwikkeld’ te worden. Meestal volstaat het om deze 
gebieden te beschermen en onderhouden. Kortom, wij zijn benieuwd hoe de 
vrijetijdseconomie de natuur gaat ontwikkelen. Graag een toelichting van de 
wethouder. 
Schriftelijke beantwoording: in de Visie VTE Zuid-Limburg (2020) staat vermeld 
dat de meeste bezoekers naar Zuid-Limburg komen voor de natuur en het 
mooie landschap. Dus mede dankzij die omgevingskwaliteiten heeft Zuid-
Limburg bestaansrecht als toeristische bestemming. Dat is ook een teken dat, 
willen we een stevige sector VTE Zuid-Limburg breed behouden, we de natuur 
in stand moeten houden en versterken. In het uitvoeringsplan van de Visie VTE 
Zuid-Limburg worden een aantal hoofdthema’s benoemd waar het 
uitvoeringsteam de komende jaren gaat werken. Een daarvan, die ook concreet 
over natuur en landschap gaat, is de toeristisch recreatieve infrastructuur, waar 
onder andere het KnopenLopen onder valt. Met het nieuwe wandel-
knooppuntennetwerk wordt samengewerkt met o.a. Natuurmonumenten, 
Stichting Staatsbosbeheer en Limburgs Landschap. Samen met deze partijen 
(welke in sommige gebieden ook grondeigenaar zijn) wordt gekeken welke 
routes wél of juist niet meegenomen worden. Zo wordt er op sommige plekken 
expliciet gekozen om het wandelnetwerk daar niet op te nemen, omdat zich 
dat naast zeer kwetsbare natuur begeeft. Over het KnopenLopen gesproken: 
We hebben vorige week een letterlijke mijlpaal behaald in het project: de 
paaltjes, bebording en look-and-feel zijn gepresenteerd. Naar verwachting 
kunnen we in maart 2025 het hele netwerk opleveren. 
 
In het bulletin worden 4 deelprojecten genoemd waaronder het ontwikkelen 
van een masterplan duurzame toeristische recreatieve mobiliteit voor Zuid-
Limburg. Dit klinkt een groene partij als de PGP prachtig in de oren. Wij stellen 
het op prijs als de wethouder al een tipje van de sluier van dit project kan 
oplichten. Tot slot wensen we de wethouder veel succes met zijn rol in de 
Kopgroep en willen we aangeven dat we het op prijs stellen om op de hoogte 
gehouden te worden van de voortgang.  
Schriftelijke beantwoording: op dit moment ligt er nog geen concreet 
projectplan. Dit project gaat opgepakt worden door de programmamanager die 
we op dit moment regio breed aan het werven zijn, in samenwerking met Zuid-
Limburg bereikbaar. Een aantal betrokken Zuid-Limburgse ambtenaren (zowel 
vanuit beleid economie/toerisme als mobiliteit) hebben recentelijk een bezoek 
gebracht aan de Veluwe, daar waar ze al veel acties, projecten én resultaten 
hebben opgeleverd voor wat betreft verbeteren én verduurzamen van de 
toeristisch-recreatieve mobiliteit. Bijvoorbeeld het opvangen van autoverkeer 
bij verkeersHUBs aan de randen van de Veluwe, waar bezoekers kunnen 
overstappen op elektrische deelfietsen, openbaar vervoer en andere duurzame 
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vervoersmiddelen. Hier zijn al eerste ideeën opgedaan. De bestuurlijke 
kopgroep zal u uiteraard op de hoogte houden bij nieuwe ontwikkelingen. 
 
Actiepunt ED 19 Vakantiehuisjes 
Voordat dit punt zoals voorgesteld van de actielijst wordt afgevoerd, krijgen we 
graag van de wethouder het overzicht van de verschillende campings/ 
huisjesparken in Valkenburg met daarbij benoemd of het kampeerterrein 1 of 2 
locaties betreft. Ook krijgen we graag de bevestiging dat permanente 
huisjes/chalets binnen de bestemmingsplannen werkelijk niet mogelijk zijn in 
de toekomst. Dit om te voorkomen dat er bij nieuwe plannen toch verdere 
challettisering optreedt omdat de bestemmingsplannen hier wel ruimte aan 
bieden. Tot slot horen we graag of er bij de Gemeente verdere aanpassings- of 
uitbreidingsplannen bekend zijn. 
Schriftelijke beantwoording: dit overzicht is niet direct beschikbaar. De 
medewerkers werken hard aan de afronding van de visie VTE, waarna ook de 
uitgangspunten van deze nieuwe visie VTE nog vertaald worden in het concept 
Logiesaccommodatiebeleid. Dat sluit aan op dit thema. Het voorstel is om de 
collega’s hieraan te laten doorwerken en geen tijd nu te besteden aan het apart 
opleveren van de door u gevraagde informatie. 
 
Informatie toegankelijkheid rolstoelgebruikers/mindervaliden op website 
Gemeente en website Visit Zuid Limburg, afdeling Valkenburg 
Valkenburg werkt in samenwerking met Ongehinderd aan een Lokale Inclusie 
Agenda. Dat is prettig voor inwoners, maar zeker ook voor toeristen in een 
rolstoel die zich dankzij de bestrating goed door het centrum kunnen 
verplaatsen. Er zijn tal van attracties en horeca gelegenheden in Valkenburg die 
goed toegankelijk zijn met een rolstoel. Het zou handig zijn voor deze 
bezoekers/toeristen om informatie over toegankelijkheid in Valkenburg op een 
overzichtelijke manier te kunnen bekijken.  
Is het mogelijk om, als de inclusie agenda handen en voeten heeft gekregen en 
er inzicht is in toegankelijkheid, een overzicht van deze informatie geplaatst 
wordt op de sub-website ‘Toerisme’ van de Gemeentelijke website?  
Is de wethouder bereid om met Visit Zuid Limburg te bespreken of een 
dergelijk overzicht of een link hiervan ook op hun website geplaatst kan 
worden? 
Wellicht dat dit meegenomen kan worden in de evaluatie van de samenwerking 
met Visit Zuid Limburg.  
Tot slot doen wij graag de suggestie om iemand van Visit Zuid Limburg uit te 
nodigen voor de Ervaringsdag Lokale Inclusie Agenda op 4 april zodat wij de 
rolstoeltoegankelijkheid van Valkenburg ook bij hen extra onder de aandacht 
kunnen brengen.  
Overigens is er op de website van Visit Zuid Limburg een optie om bij attracties 
en horeca gelegenheden te filteren op toegankelijkheid. Dat is positief, echter 
bij de resultaten staat in sommige gevallen dat de attractie juist niet 
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toegankelijk is. Kortom, extra aandacht hiervoor is wenselijk om Valkenburg 
ook aantrekkelijk te houden en maken voor de mindervalide bezoeker.  
Schriftelijke beantwoording: met betrekking tot de eerste vraag over het 
verzamelen van informatie over toegankelijkheid op de sub-website ‘Toerisme’ 
van de gemeentelijke website. Dit is een goede suggestie. Zoals ook in de 
vraag al wordt aangegeven, is het wel belangrijk dat de Lokale Inclusie Agenda 
eerst ‘handen en voeten’ heeft gekregen, zodat het bewustzijn over 
toegankelijkheid eerst kan groeien. Informatie over de toegankelijkheid van 
lokale horecaondernemers en attracties is momenteel nog niet aanwezig bij de 
gemeente. Een inventarisatie van deze gegevens is daarom niet iets voor de 
korte termijn, maar zal in het kader van de LIA worden uitgevoerd in de 
looptijd van de agenda. 
Voor de vraag over het betrekken van Visit Zuid Limburg: Het is inderdaad een 
goede suggestie om Visit Zuid Limburg te betrekken bij het proces van de 
Lokale Inclusie Agenda. Wij zullen een afspraak inplannen met Visit Zuid 
Limburg om de LIA te bespreken en kijken op welke manier zij hierbij kunnen 
aanhaken. In dit gesprek kan dan ook, bijvoorbeeld, de filter voor 
toegankelijkheid van attracties en horecagelegenheden besproken worden. In 
het algemeen focust de Lokale Inclusie Agenda onder andere op (het vergroten 
van de) sociale toegankelijkheid. Onder dit speerpunt wordt ook aandacht 
besteed aan het verstrekken van informatie aan lokale horecaondernemers, 
detailhandel en de culturele sector over toegankelijkheid (zowel sociaal als 
fysiek). Deze informatie dient het bewustzijn rondom inclusie van mensen met 
een beperking, en dus toegankelijkheid, te vergroten. 
 
Bouw Croix de Bourgogne 
Zou het in overleg met de ontwikkelaar/aannemer mogelijk zijn om de 
bouwterreinen te verfraaien met informatieborden over het te bouwen hotel en 
eventueel met beeldmateriaal? 
Schriftelijke beantwoording: daarover zijn wij in gesprek, met als voorbeeld de 
schutting van Aan de Kei destijds. 
 
Openbare toiletten Walramplein 
Wij krijgen signalen binnen dat er regelmatig storingen zijn en/of de toiletten 
niet goed schoon zijn. Zijn deze signalen ook bij de gemeente bekend?  
Schriftelijke beantwoording: helaas hebben we 2x op korte termijn (december 
2023 en februari 2024)een storing gehad waardoor het toilet kort niet 
gefunctioneerd heeft.  Betreft schoonmaak is er nog nooit een melding over 
ontvangen, het toilet is zelfreinigend.  
1x per week wordt het toilet bezocht door een medewerker van de gemeente.  
1x per 4a5 weken wordt het toilet bezocht en nagelopen door het bedrijf 
PopUp dat toilet geplaatst heeft en voorziet van onderhoud en middelen om de 
toilet draaiende te houden.  
Aantal bezoekers van het toilet ongeveer 15.500. 
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Stand van zaken Bankautomaat Walramplein 
Heeft Geldmaat al een vergunning aangevraagd en is er al duidelijk wanneer de 
geldmaat geplaatst wordt?  
Schriftelijke beantwoording: de vergunning is rond en plaatsing zal voor de 
zomervakantie plaatsvinden. Exacte datum is nog niet bekend. De gemeente 
zal een bericht plaatsen in de nieuwsbrief en op de socials wanneer de 
plaatsing exact plaats zal vinden. 
 
Evenement Gravel Fondo Limburg 
Klopt het dat de Gravel Fondo de komende editie niet over de Keutenberg gaat. 
Geldt dat ook voor edities in de toekomst?  
Schriftelijke beantwoording: klopt, geen garantie. U bent aan zet als het gaat 
om de kaders van nieuw evenementenbeleid. 
 
Bedrijveninvesteringszone (BIZ) 
Dit jaar wordt er door ondernemers die binnen de bedrijveninvesteringszone 
vallen gestemd over het al dan niet voortzetten van de BIZ. Een BIZ-plan is 
wettelijk mogelijk voor maximaal 5 jaar. Daarna moet er weer een nieuw 
vijfjarenplan worden opgesteld en een draagvlakmeting worden georganiseerd.  
Kan de wethouder vertellen wanneer deze stemming plaatsvindt?  
Geldt dit dan al voor 2025 of gaat het mogelijk niet continueren in per 2026. 
Hebben we als gemeente een indicatie of er gestemd gaat worden voor of 
tegen? Dit met het oog op continuïteit van de financiering van een aantal 
zaken/activiteiten/evenementen. 
Een aantal partijen ontvangt namelijk een financiële bijdrage via de BIZ, denk 
aan Visit Zuid Limburg en Kerststad Valkenburg. Mocht er niet voor 
voortzetting gestemd worden, wat betekent dat dan voor de begroting van 
deze partijen als de BIZ al per 2025 niet meer zou bestaan?   
Schriftelijke beantwoording: dit jaar is het laatste jaar van de huidige looptijd 
van de BIZ. Dat betekent dat dit jaar besloten dient te worden over het al dan 
niet verlengen ervan. Het initiatief om over te gaan tot het al dan niet uitvoeren 
voor een nieuwe draagvlakmeting ter verlenging met nogmaals 5 jaar, ligt bij 
bestuur BIZ. Waarbij wij – in samenwerking met de BIZ - de rol uiteindelijk 
hebben om het draagvlak te meten. Wij zijn hierover in gesprek met de BIZ.  
Het is aan de BIZ om de communicatie over de gelden van de BIZ en de 
zekerheid daarvan naar de toekomst te bespreken met de genoemde partijen. 
Immers, de BIZ beslist over waar het geld aan besteed wordt. Wat een uitkomst 
zal zijn van een nieuwe draagvlakmeting, daar kunnen wij u geen antwoord op 
geven. 
 
Door de fractie VVD zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Actielijst ED 17 Brief bewoners Keutenberg inzake Gravel Fondo  
Agenderen brief na plaatsvinden gesprek. Heeft dit gesprek al plaatsgevonden? 
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Schriftelijke beantwoording: nee, 17 april vindt deze bijeenkomst plaatst. Nood 
een deugd maken om ook kort het evenementenbeleid te polsen. 
 
Actielijst ED 22 Realiseren inwonersdesk/ cijfers communicatie en 
dienstverlening door KCC voorjaar 2024 
Wanneer kunnen wij dit verwachten? 
 
Schriftelijke beantwoording: komt in mei op de agenda, paspoortenpiek 
momenteel aan de orde binnen KCC.  
 
Evenementenbeleid 
Wij zagen op social media en in de Mazjerang een oproep aan organisatoren 
van evenementen om deel te nemen aan brainstormsessies. Kan de wethouder 
ons het proces nader toelichten? Wanneer worden commissie en raad 
betrokken? Wanneer kunnen we het evenementenbeleid verwachten? 
Schriftelijke beantwoording: dit betreft de eerste formele stap in het proces, 
het ophalen van verwachtingen en input bij zowel inwoners als organisatoren. 
Ook vanuit het doorlopen traject van de visie VTE is natuurlijk al veel de nodige 
input verzameld. Op basis van wat er in deze ronde nu opgehaald wordt, zal er 
een plan van aanpak voor het vervolg komen met detailinfo over de 
vervolgstappen. U wordt over het vervolg nog geïnformeerd. 
 
Door de fractie CDA zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Project aansprakelijkheid en eigendommen groeves 
In de kadernota 2023 maakte u kenbaar dat in 2023 gestart zou worden met 
een project om te komen tot een toekomstig integraal gemeentelijk 
groevenbeleid waar de knelpunten rond mijnbouw, erfgoed, natuurbeheer en 
economie voor de lange termijn met elkaar in balans worden gebracht. 
De CDA-fractie is hier groot voorstander van en vraagt zich af wat de stand van 
zaken is? 
Schriftelijke beantwoording: betreffende collega met deze expertise heeft eerst 
de opdracht gehad om erfgoedbeleid tot een goede afronding te krijgen. De 
volgende opdracht is het Groevebeleid waar al een flinke slag in is gemaakt. U 
als CIE/Raad zal bijgepraat worden in een themasessie in april om u mee te 
nemen in de vervolgstappen 
Schriftelijke aanvulling griffie: de precieze datum van deze sessie volgt nog. 
 
Van Kuurpark naar Natuurpark 
Zolang er geen ei is gelegd over ‘Van Kuurpark naar Natuurpark’, hoort er wat 
ons betreft ook geen lobby inzet plaats te vinden om een grote Mountainbike 
wedstrijd naar Valkenburg aan de Geul te halen die eventueel rond dit gebied 
zal plaatsvinden. Is het college dat met ons eens? 
Schriftelijke beantwoording: de ontwikkeling van Kuurpark naar Natuurpark 
staat wat ons betreft los van een grote MTB-wedstrijd. 
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Verleende vergunning Fransche molen 
Eind 2022 heeft de gemeente Valkenburg aan de Geul een vergunning verleend 
om in de Fransche molen een espressobar en twee vakantiewoningen te 
realiseren. Heeft u inzicht in de stand van zaken en kunt u dit met ons delen? 
Schriftelijke beantwoording: dat is aan de initiatiefnemer, de vergunning is 
inderdaad verleend. 
 
Plaatsing Geldmaat 
Wat is de stand van zaken m.b.t. de plaatsing van de Geldmaat in centrum 
Valkenburg? 
Schriftelijke beantwoording: de vergunning is rond en plaatsing zal voor de 
zomervakantie plaatsvinden. Exacte datum is nog niet bekend. De gemeente 
zal een bericht plaatsen in de nieuwsbrief en op de socials wanneer de 
plaatsing exact plaats zal vinden. 
 
Economie 
In de begroting 2024 schrijft u: ‘Onze economie vraagt om een brede 
programmatische aanpak. Maar hoe pakken wij dat aan? Het komende jaar zal 
hier, parallel aan de (uitvoering van de) visie Vrijetijdseconomie, verder inhoud 
aan gegeven worden (voor zover de capaciteit dat toelaat).’ 
Zo staat er in onze agenda ingepland dat wij in juni als raad een themasessie 
kickoff structuurversterking economie hebben. Maar wij gaan ervan uit dat het 
college al het nodige werk heeft verzet. 
Graag stand van zaken? Dat laatste stukje ‘voor zover de capaciteit dat toelaat’ 
vinden wij dan overigens weer jammer. Mocht er te weinig capaciteit zijn, dan 
is het wellicht een goed idee om in te huren. 
Schriftelijke beantwoording: inhoudelijk is gestart met de voorbereiding van de 
sessie. Niet meer dan dat i.v.m. beperkte capaciteit die hiervoor beschikbaar is. 
Indien die behoefte er breed is om dit thema met prioriteit op te pakken, kan 
capaciteitsuitbreiding of inhuur een optie zijn. Wij overwegen bij de kadernota 
daarvoor een voorstel te doen. 
 
Kerststad Valkenburg aan de Geul 2023 
Kunt u ons aangeven hoe het staat met de evaluatie van de kerststad 
Valkenburg aan de Geul 2023? 
Schriftelijke beantwoording: wij berichten u daarover in de commissie ED van 
mei. 
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11. 
 

Sluiting. 
 

Rond 21.31 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond. 
 

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Economisch Domein van woensdag 15 
mei 2024 
 
 
Jos Pluijmen       Nelleke Gilissen, 
griffier       voorzitter 


